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Likvidace zeleně
* 10. listopadu 2007 *

V Běchovicích I je možno listí a větve
vyvézt do prostoru

za Běchovickým potokem.
Materiál je třeba ukládat mimo

příjezdovou cestu a lávku!

V Běchovicích II bude na listí a větve
přistaven během dopoledne valník

na křižovatce ulic Václava Kovaříka
a ulice Do Říčan.

Proč naše obec nevzkvétá
Uplynul rok od místních voleb v naší městské části. Dovolte mi

při této příležitosti připomenout dva důležité výsledky práce nové-
ho zastupitelstva:

1. Zcela bezdůvodné odvolání místostarosty ing. arch. Bubníka,
bývalého starosty a odborníka, který pro obec dlouhou dobu pra-
coval a byl připraven pracovat i nadále.

2. Zcela bezdůvodný příkaz k rozvázání smlouvy s právničkou
Mgr. Klečkovou, na jejíž služby místnímu úřadu nepadla jediná
stížnost.

Tato dvě nesmyslná rozhodnutí odrážejí krizi, do které nové
zastupitelstvo postupně obec přivedlo. Po celou dobu jsem doufal,
že potichu zvítězí zdravý rozum. V to doufám neustále. Situace se
však stále spíše zhoršuje a zatím potichu vítězí zmatek a (mírně
řečeno) nerozum.

Ptáte se asi: Proč s tím, pane starosto, něco neuděláte? Musím
říci, že bych si moc přál, ale prostě nemohu. Jsem volen zastupi-
telstvem a jemu odpovídám, ono rozhoduje. Jako starosta jsem
členem tohoto zastupitelstva, do něhož jsem byl zvolen v čele
vítězné kandidátky ODS. Měl bych tedy logicky mít podporu větši-
ny. Bohužel tomu tak není. Například pro absurdní odvolání pana
rnístostarosty Bubníka hlasovali v tajné volbě i nejméně čtyři za-
stupitelé z naší vlastní strany a pravděpodobně i jeden zastupitel
nedávno do ODS přijatý. Jejich nerozumné a nekoncepční chování
nemohu ovlivnit.

Oproti minulému volebnímu období se změnil způsob práce za-
stupitelstva. Na pořad jednání jsou nenadále a přímo na zasedání
zařazovány důležité body, na něž nemohou být všichni připraveni,
o nichž se však přesto diskutuje a bez podkladů rozhoduje. To je
nesmysl, proti kterému na zasedáních zastupitelstva spolu s ně-
kolika kolegy hlasujeme neustále, ale bohužel je téměř vždy tento
názor většinou zastupitelů přehlasován.

Je snadné se tuto celkově nepříjemnou situaci v naší obci sna-
žit vysvětlit jako důsledek osobních antipatií mezi starostou a ně-
kterými zastupiteli. Osobně bych se velmi rád domluvil s každým,
kdo o to stojí. K tomu ovšem musí být dobrá vůle na obou stra-

Čtrnáct z 26 dětí, které se narodily v roce 2006, se
dostavilo v sobotu 20. října do zasedací místnosti
ÚMČ Praha-Běchovice. Jejich rodiče potěšilo milé
vystoupení žáků  základní školy. Přivítat je mezi
občany naší obce přišel starosta Ing. Jiří Santolík,
který každé mamince předal kytičku a dárek.

Volební zasedání ZMČ
* 30. října od 18.00 hodin *
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Dne 1. října 2007 proběhlo 13. zasedání ZMČ. Celé
znění zápisu je k dispozici na vývěsce ÚMČ a na
www.praha-bechovice.cz, kde je i zvukový záznam.

Ing. Santolík podal úvodní informaci k výběru provo-
zovatele a nájemce areálu Park Běchovice 2006. Kon-
statoval, že přišla na vyvěšený záměr pouze jedna
nabídka, a proto určil jako výběrovou komisi všechny
přítomné zastupitele. Dále seznámil přítomné s obsa-
hem jediné nabídky od firmy Zahrada nad Metují, s. r. o.
S ohledem na skutečnost, že nabídka obsahovala ná-
vrhy příslušných smluv, se kterými se museli zastupi-
telé seznámit, vyhlásil starosta přestávku v jednání.

V 18.40 hod. se starosta pokusil ukončit přestávku
a vyzval přítomné k pozornosti. Protože někteří zastu-
pitelé nedbali ukončení přestávky, zvýšil starosta hlas,
aby upoutal pozornost. Na toto zvýšení hlasu reagoval
pan Požárek a rozpoutala se hádka mezi starostou

nách. Malá část zastupitelů se zatím chová vysloveně
destruktivně a snaží se poškodit nebo znepříjemnit vše,
co se v obci během minulého úspěšného volebního
období podařilo zahájit. Je to možná částečně pocho-
pitelné u těch, kteří poslední volby prohráli a snaží se
zabránit plnění konkurenčního volebního programu.

To, že s tímto pojetím souhlasí i někteří zastupitelé
zvolení za vítěznou stranu, je však už proti zdravému
rozumu. Velmi bych si přál, abych měl stálou a hlasitou
podporu u té části zastupitelstva, která s nimi sice ne-
souhlasí, ale zatím často jen tiše z povzdálí pozoruje
(a komentuje), jak se starosta zase s někým hádá. Dou-
fám tedy, že se moji slušní a odpovědní kolegové za-
stupitelé do věci vloží, že jich nakonec bude většina, a
že se tak podaří zachránit alespoň část vítězného vo-
lebního programu.

Vás, milí spoluobčané, musím bohužel slovy klasi-
ka informovat, že naše obec nevzkvétá. Naopak, její
volené vedení je v neutěšeném stavu, nemáme mís-
tostarostu, někteří zaměstnanci úřadu městské části
znechuceni situací odcházejí a funkčnost místní sa-
mosprávy je v ohrožení. Prosím vás v této složité situa-
ci o podporu. Pokuste se, prosím, ovlivnit vaše zastu-
pitele, aby se ve svých funkcích chovali pokud možno
slušně, a především, aby se zasazovali o dobro obce.
Pokud se alespoň něco nezmění, je pravděpodobné,
že nebudu vidět ve svém dalším působení v čele obce
smysl. V tom případě se ovšem budu zasazovat
o změnu názvu městské části na Praha-Kocourkov, tak
aby se zde alespoň ona destruktivní část zastupitel-
stva cítila jako doma.

V Praze dne 15. října 2007
Ing. Jiří Santolík,

starosta

a panem Požárkem, kterou starosta ukončil tím, že opět
vyhlásil krátkou přestávku do doby, než se uklidní pan
Požárek.

 Jednání pokračovalo hodnocením došlé nabídky od
firmy Zahrada nad Metují, s. r. o. V neřízené diskusi
byly vysloveny různé názory na obsah návrhů smluv
a na nutnost nechat posoudit návrhy smluv právníkem.
V diskusi bylo rovněž dohodnuto, že dne 10. 10. 2007
proběhne porada zastupitelů od 18.00 hodin a dále, že
otázky spojené s výběrem provozovatele a nájemce
areálu Park Běchovice 2006 budou rozhodnuty (po po-
souzení právníkem) na 14. zasedání ZMČ, které svolá
starosta na den 17. 10. 2007 od 18.00 hodin. Závěr celé
diskuse shrnul starosta konstatováním, že ZMČ žádá
o další jednání s právníky a s firmou Zahrada nad Me-
tují, s. r. o., na upřesnění navržených smluv.

Pan Skopal podal informaci k vyvěšenému záměru
na prodej bytových domů č.p. 246 a č.p. 247. Konstato-
val, že přišla na vyvěšený záměr pouze jedna nabíd-
ka, proto určil starosta jako výběrovou komisi všechny
přítomné zastupitele. Nabídka byla od Bytového druž-
stva Českobrodská 246, 247.

Zastupitelstvo MČ souhlasí s prodejem obecních
domů č.p. 246 a 247 Bytovému družstvu Českobrod-
ská 246, 247 bez zastavěného pozemku za odhadní
cenu ve smyslu řádně vyvěšeného záměru č. 112/2007.

Ze zápisu tajemníka Josefa Jáchyma

Zpráva ze 14. zasedání ZMČ, konaného dne 17. říj-
na 2007.

Na zasedání zastupitelstva dne 17.10. 2007 byla pro-
jednána a přijata usnesení nutná ke splnění monitoro-
vacích ukazatelů projektu Park Běchovice 2006, finan-
covaného s využitím fondů EU. Při projednávání po-
sledního ze série usnesení k uvedenému tématu si vzal
slovo pan zastupitel Požárek a začal na mne opět úto-
čit. Přes opakované napomínání, aby mluvil k projed-
návanému problému, nepřestal hovořit a zakončil své
vystoupení návrhem na mé odvolání z funkce starosty.
Zasedání bylo přerušeno pro poradu klubu zastupitelů,
kteří kandidovali na kandidátce ODS. Na poradě se té-
měř polovina zastupitelů za ODS přiklonila k názoru
pana Požárka. Po obnovení jednání jsem rezignoval na
svou funkci starosty městské části Praha-Běchovice
ke dni 30. 10. 2007.

Nerad odcházím od rozdělané práce, ale bez podpory
zastupitelů z vlastní politické strany se náročná práce
starosty dělat nedá. Nechci stát v cestě mladým ambi-
ciózním zastupitelům, které nezajímá kontinuita práce
a to, na čem jsme začali pracovat v minulém volebním
období, a kteří zřejmě šli do zastupitelstva s heslem,
že „to budou dělat lépe, a hlavně jinak“. Osobně to
považuji za chybu. Chybou je podle mne i načasování
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jejich akce na dobu, kdy je nutné do konce roku zdárně
splnit monitorovací ukazatele projektu Park Běchovice
2006, prostavět do konce roku přibližně 22 mil. Kč na
výstavbě nové MŠ a připravit a schválit rozpočet na
rok 2008. To všechno lze udělat. Bude to však vyžado-
vat velkou pracovitost nového vedení městské části,
které se bude muset vše potřebné rychle naučit. Bude
to vyžadovat i změnu způsobu práce zastupitelstva,
jeho plné soustředění na práci a neuchylování se k
neustálému vytváření zástupných problémů.

Nové vedení naší městské části bude zvoleno na
zasedání zastupitelstva dne 30.10. 2007. Upřímně pře-
ji novému starostovi a jeho zástupci hodně úspěchů
v jejich práci a doufám, že se nyní plně soustředí na
splnění ambiciózního volebního programu místního
sdružení ODS, s nímž jsme šli do voleb a s nímž jsme
volby v roce 2006 tak výrazně vyhráli.

V Praze 18. října 2007
Ing. Jiří Santolík

Vážení spoluobčané!
Děkuji vám všem, kteří jste mi dali hlas ve  volbách

v roce 2006. Bylo vás 464, tj. 59 % všech, kteří jste
přišli volit. Mrzí mě, že nemohu důvěru, kterou jste ke
mně měli, využít pro práci ve prospěch obce.  Věřím,
že ze zpráv o dění v současném zastupitelstvu pocho-
píte, že nemám jinou volbu, pokud nechci, aby byla
poškozována naše městská část a její občané.

Za své působení v čele městské části Praha-Bě-
chovice se nestydím. Věnoval jsem se této práci cele,
na úkor svého času, své rodiny, a částečně i svého
zdraví. Odměnou mi byla radost z práce, která je
v Běchovicích vidět. Své působení v čele městské části
jsem bral jako službu vám, svým spoluobčanům, jako
službu Běchovicím, kde jsem se narodil a kde jsem
strávil celý život.

Jsem přesvědčen, že  minulé volební období bylo
historicky nejúspěšnější. Naše městská část získala
stavby a infrastrukturu v hodnotě vyšší než 250 mil. Kč.
Nové vedení Běchovic může navázat na dobře připra-
venou a rozjetou práci. Ještě jednou jim přeji mnoho
úspěchů. Doufám, že se v případě jakýchkoli neúspě-
chů, dostaví-li se,  neuchýlí k lacinému očerňování mé
práce a práce minulého zastupitelstva.

Děkuji vám všem, kteří jste mi jakýmkoli způsobem
pomáhali v mé práci starosty: všem spolupracovníkům
z úřadu městské části, jimž jsem se snažil být rozum-
ným šéfem; zastupitelům, kteří mi účinně pomáhali ří-
dit naši městskou část; vám, svým spoluobčanům, kte-
rým jsem se snažil být dobrým starostou.

Loučí se s vámi odstupující starosta
Ing. Jiří Santolík

OTEVŘENÝ DOPIS OBČANŮM

Tajemník ÚMČ pan Josef Jáchym požádal o ukon-
čení pracovního poměru k 31. říjnu 2007. K rukám sta-
rosty ÚMČ Praha-Běchovice zaslal dopis, ve kterém
své rozhodnutí vysvětluje. Protože se po obci šíří růz-
né zprávy, rozhodli jsme se dopis v plném znění pře-
tisknout.

V Praze dne 1. října 2007.
Sdělení
Funkce tajemníka Úřadu MČ Praha-Běchovice jsem

se vzdal ze závažných osobních důvodů po nelehkém
dlouhodobém zvažování. Bližší informace k osobním
důvodům nechci veřejně sdělovat.

Na závěr chci poděkovat starostovi Ing. Jiřímu San-
tolíkovi za to, že jsem měl tu možnost a čest spolupra-
covat s tak přímým, pracovitým a chytrým člověkem.
Moc mě tato spolupráce kladně ovlivnila, a především
obohatila pro další život. Mrzí mě, že na základě okol-
ností, které nemohu ovlivnit, musíme spolupráci z mé
vůle ukončit. Pan starosta Santolík městské části hod-
ně dal a má co dát i do budoucna. Vadí mi, že nemohu
být nadále u tohoto procesu, ale důvody pro odchod
bohužel již zastínily všechny výše uvedené klady. Pan
starosta Santolík je člověk, jehož přínos pro MČ je
nesporný a v dnešní době je jeho postoj a aktivita ne-
smírně vzácná a hodna závidění. Jsem rád, že jsem
mohl takovému člověku alespoň částečně asistovat,
spolupracovat s ním, učit se a čerpat zkušenosti. Když
cokoliv řídí inteligentní člověk s vůlí něco nezištně
vykonat pro druhé, člověk, který je schopen problémy
rozebrat až na podstatu se všemi možnými důsledky a
dopady a nespokojí se pouze s povrchními a rádoby
jednoduchými řešeními, je radost se účastnit a já tu
možnost měl.

ODCHÁZÍM NERAD

Ať bylo teplo nebo zima, sestry Kutišovi roznášely pravidelně po
celé městské části Život Běchovic. Děkujeme.
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DOPIS, KTERÝ MI NEDOŠEL...

Dostal se mi do rukou dopis, který byl rozdán pa-
nem Urbanem všem zastupitelům, adresátovi však ni-
koliv. Nechci na něj veřejně reagovat, protože věřím,
že soudný čtenář si udělá obrázek sám...

Jan Jech

Reaguji na Váš článek, kde píšete, že jsem se ještě
neomluvil lékařkám za nevhodně formulovanou větu,
týkající se zpochybnění kvalit ošetřujícího personálu
v běchovickém zdravotním středisku. Takže především.
Na posledním veřejném zasedání mě MUDr. Stejska-
lová žádala o omluvu a hovořila i o eventuální žalobě
na mou osobu. Já jsem řekl, že si tuto pasáž znovu
pozorně přečtu a v případě, že jsem někoho napadl
či neoprávněně obvinil, nemám problém se omluvit. Ně-
kolikrát jsem četl větu, která vzbudila spoustu emocí.
Dospěl jsem však k názoru, že omluva je zcela zby-
tečná.

A ještě k Vám, pane Jechu. Děláte šéfredaktora již
mnoho let, určitě tuto práci máte rád. Pamatuji, že i za
minulého režimu jste psal články o šátkování pionýrů,
jiskřiček (ty neměly šátky pozn. red.), rád jste fotil
a chválil tehdejší představitele MNV a NF. Ale o to ne-
jde, taková byla doba, tenkrát se to vlastně muselo,
jinak byste práci dělat nemohl. Teď je tu ale nová doba,
otevřenější, demokratičtější. Už se nemusíme bát.
Přesně to řekla zastupitelka pí Kateřina Kuková v posled-
ním rozhovoru s Vámi. „Každý má svůj názor a neměl
by se bát ho říci veřejně“ – konec věty.

A co jsem tedy, pane Jechu, udělal špatného já, že
se musí redakce za můj názor omlouvat? Co jsem řekl
špatně, koho jsem jmenoval? Koho jsem pomluvil?
Řekl jsem svůj osobní názor, to už je snad trestné?

Na závěr: do dnešního dne jsem nesouhlasil s jed-
náním zast. p. Jiříka, který odmítl rozhovor s Vámi
i redakcí. Nyní ho chápu a budu velmi zvažovat další
spolupráci s Vámi.

S pozdravem
Pavel Urban

CO JE NEŘÍZENÁ DISKUSE

V minulém čísle ŽB byl uveřejněn zápis ze zasedání
zastupitelstva dne 10. září, který mohl některé čtenáře
zarazit až překvapit. Tento problém je obecnější. Od
počátku současného volebního období postupně dochá-
zí k výrazné změně v průběhu schůzí zastupitelstva,
po nichž se v zápisech objevují výrazy „neřízená dis-
kuse“ či přímo „hádka“. Zde bych si dovolil pozname-
nat, že schůze zastupitelstva mám většinou ve funkci
starosty řídit. Někteří zastupitelé nerespektují zastupi-
telstvem schválený jednací řád, nehovoří k projedná-
vanému problému a hovoří dlouho a nahlas vždy, když

je něco napadne. Jestliže schůzi v takové situaci ukon-
čím nebo přeruším, jsem nařčen z nedemokratického
postupu. Snaha odkázat kolegu zastupitele do patřič-
ných mezí je pak označována za osobní hádku mezi
starostou a příslušným zastupitelem. Proti tomu je těž-
ké se bránit. I když by zde snad mělo být i při použití
selského rozumu každému zcela jasné, kdo schůzi řídí,
a komu by slušnost měla velet, aby občas počkal, až
na něj přijde v diskusi řada.

Ing. Jiří Santolík, starosta

REKAPITULACE PĚTI LET

Vážení čtenáři,
při nástupu Ing. Jiřího Santolíka do funkce starosty

jsem mu slíbil, že se ujmu řízení zpravodaje Život Bě-
chovic. Je to neuvěřitelných pět let, během kterých
jsme vás oslovovali prostřednictvím jeho stránek. Vím,
že se nám nepodařilo vždy včas reagovat na problémy
obce, ale snažili jsme se přinášet co nejvěrněji zprávy
z úřadu, školy a obce.

V posledním roce jsem se stále častěji setkával
s kritikou naší práce ze strany zastupitelů. Aniž by mi
někdo řekl, co konkrétně je na ŽB špatně, registroval
jsem negativní hodnocení své práce. Pro zastupitele,
kteří mají takovýto názor a nejsou ochotni napsat za
rok jediný článek, nemohu Život Běchovic dále připra-
vovat.

Blíží se doba vánočních svátků – svátků klidu.
Přeji vám, vážení čtenáři, jménem redakční rady
PhDr. Marie Bubníkové, Kateřiny Kukové, Hany
Košťálové, Adama Lázenského a Zdeny Púčekové
pohodu a klid nejen v tomto období, ale i po celý příští rok.

Budoucím redaktorům přeji alespoň tak objektivní
pero, jakým jsme psali my.

Jan Jech, šéfredaktor

Pokud naše nynější zastupitele uráží nízká úroveň
místního zpravodaje až do té míry, že v něm odmítají
zveřejnit perly svých nápadů a hloubku svého myšlení,
odmítám se účastnit na jeho přípravě. (S osobním
názorem, že nemají, co by řekli.) Uvidíme, jak bude
Život Běchovic i život v Běchovicích vypadat pod jejich
řízením.

PhDr. Marie Bubníková, korektorka

Z DISKUZNÍHO FÓRA

Díky, pane Požárku. Skutečně vynikající přístup, jak
zkomplikovat chod obce.

Jen by mě zajímalo, kdo bude starostovat teď. Snad
pan Jiřík? Nebo dokonce Vy? Propírat se věcmi, které
zmršilo minulé zastupitelstvo, je to, o co jde? Nehledě
na to, že Vy jste v tom zastupitelstvu byl taky...

(Strilec.Miric)

4



Na 10. zasedání zastupitelstva městské části, které
probíhalo 13., 14. a 18. června, byl zastupitelem pa-
nem Jiříkem navržen bod odvolání starosty a místosta-
rosty, a to bez udání důvodů a bez sebemenšího před-
chozího varování. Většina zastupitelstva souhlasila s
jeho návrhem na tajné hlasování. K mému překvapení
a veliké lítosti byl potom bez jakékoli diskuse místosta-
rosta ing. arch. Bubník většinou zastupitelů odvolán.
V důsledku toho pan Bubník následně odstoupil i z funk-
ce zastupitele a předsedy komise pro výstavbu.

Zarážející je, že pro toto nesmyslné odvolání mís-
tostarosty museli hlasovat i nejméně čtyři zastupitelé
zvolení původně na stejné vítězné kandidátce ODS jako
on. Protože šlo o volbu tajnou, nikdo je nemůže přinu-
tit, aby za tento nerozumný čin nesli odpovědnost, a
ani na nedávné schůzi místního sdružení ODS nevy-
vodili příslušní zastupitelé ze svého chování žádný
důsledek. Z ODS tak vystoupil ing. arch. Bubník, a tím
(doufám, že jen prozatím) po 18 letech práce zcela re-
zignoval na svou veřejnou politickou aktivitu.

Po jeho odvolání z funkce rnístostarosty a odstou-
pení z funkce předsedy komise pro výstavbu v něm

BEZDŮVODNÉ ODVOLÁNÍ
ztrácíme vzdělaného a zkušeného odborníka, který se
o rozvoj i o běžné problémy v naší městské části velmi
dobře staral. V komisi pro výstavbu byl nahrazen mla-
dým zastupitelem panem Martanem, který přes všechnu
snahu a elán nemá zatím patřičné odborné znalosti a
technické vzdělání. Nového místostarostu zatím naše
městská část nemá, což ohrožuje funkčnost místního
úřadu.

Rád bych aspoň touto cestou panu Bubníkovi veřej-
ně poděkoval za dlouholetou a kvalitní službu naší obci.
Jako bývalý starosta, rnístostarosta i zastupitel se vždy
snažil pracovat pro dobro jejích obyvatel. Nemohu bo-
hužel mluvit za zastupitelstvo, ale alespoň jako stále
ještě starosta mu jménem městské části upřímně dě-
kuji.

Ing. Jiří Santolík,
 starosta

LÍTOŽNICE
bývala třetí vesnicí na katastru dnešní Dubče. Stá-

vala při Říčanském potoku směrem k Běchovicím.
Vznikla snad už počátkem 13. století, i když první
zmínka je až z roku 1351. Rozkládala se na levém bře-
hu potoka po obou stranách hráze dnešního dolního
rybníka. Zanikla za neznámých okolností v 16. století.

Základy kostela sv. Gotharda a několika domů byly
odkryty nedaleko pod hrází při melioračních pracích.
Ještě začátkem minulého století byly patrné pahrbky
po jednotlivých budovách. Dnes, díky používání těžké
zemědělské techniky, zcela zanikly. Jedinou viditelnou
památkou na zaniklou ves je tvrziště, nalézající se na
levém břehu Říčanského potoka asi 50 metrů pod hrá-
zí. Je to pahrbek zarostlý křovím, ukrývající na vrcho-
lu základy čtyřhranné stavby.

Osídlení těchto míst je však mnohem starší. Arche-
ologové zde odkryli železářské pece a zbytky strusky
z doby římské (kolem počátku našeho letopočtu). Dnes
je Lítožnice cennou přírodní lokalitou. Tři rybníky a les
na svahu nad Říčanským potokem tvoří přírodní pa-
mátku (28 ha, vyhlášena 1988). Chrání naleziště mok-
řadní květeny, a hlavně významné stanoviště na tahu
vodního ptactva.

V Lítožnici býval veliký rybník, později zrušený. Z
dnešních tří rybníků vznikl v roce 1955 rybník Mysli-
vecký a 1969 – 1970 zbývající dva. Návrší nad Lítožni-
cí – Tábor (263 m n.m.), vděčí za své jméno císaři
Zikmundovi, který se zde se svým křižáckým vojskem
utábořil, než táhl k Vítkovu (1420).

Přírodní památka Lítožnice je soustava tří rybníků,
kde je hnízdiště vodních ptáků. Břehy rybníků jsou po-
rostlé většinou rákosinami, přilehlé pozemky mají cha-
rakter podmáčených luk.

ZNÁME SVÉ OKOLÍ?
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CENTRUM BESEDA VÁS ZVE

Čtvrtek 1. 11. 2007, 19.30 hod.
KINO – BAREVNÝ ZÁVOJ
Čína/USA, 2006, 125 min., romantické drama, titul-

ky, od 12 let, režie: John Curran, Hrají: Naomi Watts,
Edward Norton, Liev Schreiber, Toby Jones

Kitty se musí neodkladně vdát. Proto si bere serióz-
ního doktora Waltera, se kterým odjíždí do Šanghaje.
Protože se tady ale Kitty nudí, najde si milence. Walter
nevěru odhaluje a jako pomstu přijímá práci v odlehlé
čínské vesnici, kam bere Kitty s sebou. Teprve tady se
mohou naučit jeden druhého chápat, milovat a odpouš-
tět... Zlatý Globus pro Alexandra Desplata za nejlepší
filmovou hudbu.

Čtvrtek 8. 11. 2007, 19.30 hod.
KINO – IRINA PALM
Belgie, VB, Lucembursko, Německo, Francie,

2007,103 minut, komedie, titulky, od 15 let, režie: Sam
Garbarski.

Hrají: Marianne Faithfull, Miki Manojlovic. Jeden
z nejsilnějších filmových zážitků roku přináší příběh
padesátnice Maggie, která se jednoho dne nechá za-
městnat v nočním klubu londýnského Soho v zoufalé
snaze získat peníze na operaci vážně nemocného vnu-
ka. Nominace na Zlatého medvěda 2007.

Sobota 10. 11. 2007, 9.00 hod.
SÉRIE PŘEDNÁŠEK A FILMŮ – VICTORIAN CON

aneb Zločin a trest ve viktoriánské Anglii.
Jednodenní série filmů a přednášek zaměřená na

viktoriánskou Anglii. Johnny Depp odhalí Jacka Roz-
parovače ve filmu Z Pekla, Sean Connery a Donald
Sutherland spáchají Velkou vlakovou loupež a Hugh
Jackman, Christian Bale a Michael Caine předvedou
Dokonalý trik. Mezi přednášejícími se objeví spisova-
telka Františka Vrbenská, která představí Sherlocka
Holmese jako Muže s dýmkou, kokainem a houslemi.
Lucie Lukačovičová promluví o temných příbězích
a Leonard Medek o přízracích viktoriánských časů.
Dalším z hostů bude Viktorín Šulc z Kriminalistického
ústavu, který bude přednášet o tom, jak Jack Rozparo-
vač ustanovil kánon pro další masové vrahy.

Podrobnosti o programu najdete na adrese
www.victoriancon.cz.

Neděle 11. 11. 2007, 16.00 hod.
KINO – DIVOKÉ VLNY
2007, USA, animovaný, rodinný, 88 minut, dabing,

režie: Ash Brannon a Chris Buck. Animovaná komedie
pro malé i velké diváky o tučňácích a jednom velkém
surfařském závodu

Úterý 13. 11. 2007, 19.30 hod.
KINO – GYMPL
ČR, 2007, 105 minut, komedie, mládeži přístupný,

Režie: Tomáš Vorel, Hrají: Tomáš Vorel ml., Jiří Mádl,
Eva Holubová, Tomáš Matonoha, Milan Šteindler, Jiří
Schmitzer, Zuzana Bydžovská, Martin Zbrožek, Jan
Kraus, Ivana Chýlková, Tomáš Hanák.

Komedie o studentech, učitelích, rodičích a grafitti.

Čtvrtek 15. 11. 2007, 19.30 hod.
KINO – ĎÁBLOVA DÍLNA
Rakousko, Německo, 2007, 98 minut, drama, titul-

ky, od 12 let, režie: Stefan Ruzowitzky Hrají: Karl Mar-
kovics, August Diehl, Marie Bäumer, David Striesow
Génius v moci ďábla. Největší pokus o padělání ban-
kovek v dějinách, který skoro vyšel. Původem ruský
malíř Salmon Sorwitsch je králem padělatelů a ve svě-
tě hazardu, sázek a lehkých žen se cítí jako ryba ve
vodě. Sám si vyrábí bankovky, které pak otáčí v kasi-
nech. Život mu ale nastaví tu horší tvář, to když je při
vlně represí vůči židům zatčen a transportován do
Mauthausenu.

Sobota 17. 11. 2007, 19.00 hod.
KONCERT – skupina MISSA – KAREL KRYL revi-

val a ZBYŇKA ŠOLCOVÁ – harfa.
První veřejné vystoupení absolvovala Missa dne

17. listopadu 1999, kdy k 10. výročí sametové revolu-
ce vystoupila s vlastní úpravou písní Karla Kryla. Vy-
stoupení jsou komponována z písní, básní, aktuálních
glos a vtípků. V programu se často kromě notoricky
známých a zlidovělých „pecek“ objeví i méně známé
autorovy songy. Celá tato struktura umožňuje uceleněji
nést jeho odkaz. Folkové vícenástrojové provedení pak
přibližuje Krylovo dílo i těm, kteří se s jeho tvorbou
dosud nesetkali. Překvapením večera je podání Krylo-
vých písní v harfovém provedení virtuosky paní Zbyň-
ky Šolcové. Vstupné: 60 Kč.

Úterý 20. 11. 2007, 19.30 hod.
KLÁNOVICKÝ SVAŘÁK
Decentní komponovaný pořad tentokrát na téma

Nehody ctnosti (erotika v písni, literatuře a filmu).
Lásku a touhu nahlédneme pohledem galantní lite-

ratury, košilatých písní, dívčího folklóru, erotických
inzerátů, dobových lechtivých filmů i pohledem erudova-
ného gynekologa. Pořadem provázejí Jan Nejedlý a
Zora Šimůnková. Akce proběhne za asistence mrav-
nostní policie.

 Vstupné: 50 Kč.

Koupím DR, OV 3+1, 2+1,(B. L, zahrádka) v Pra-
ze-Běchovicích nebo vyměním za 3+1 L 3/5 p., okna
do zahrady, nová střecha, stoupačky, měř. tepla,
školka v domě. V ulici zákl. škola a gymnázium,
zdrav. středisko, metro B – 3 minuty. Praha 13 -
Nové Butovice.

Tel. 235 516 919.
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Čtvrtek 22. 11. 2007, 19.30 hod.
KINO – MEDVÍDEK
ČR, 2007, komedie, 98 minut, od 12 let, Režie: Jan

Hřebejk. Hrají: Aňa Geislerová, Roman Luknár, Jiří Ma-
cháček, Táňa Vilhelmová, Ivan Trojan, Nataša Burger,
Zuzana Fialová, Klára Issová, Jiří Menzel, Věra Kře-
sadlová. Hořká komedie o manželství.

Úterý 27. 11. 2007, 19.30 hod.
KINO – DISTURBIA
USA, 2007, 105 min, thriller, titulky, od 15 let, režie:

D. J. Caruso Hrají: Shia LaBeouf, Carrie-Anne Moss,
David Morse, Matt Craven

Každý vrah je něčí soused. Šmírovat sousedy se
příliš nevyplácí. Můžete objevit temná tajemství, která
měla zůstat skryta před celým světem, a v důsledku
toho vám pak půjde o život. Vaše šance na přežití jsou
o to menší, že se prakticky nemůžete hnout z místa.

Neděle 25. 11. 2007, 16.00 hod.
DĚTSKÉ DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ – O LÍNÉM

HONZOVI. HRAJE DS SVATOPLUK BENEŠOV.
Na motivy ladových Nezbedných pohádek napsal

Josef Pšenička. Hra je pohádkou především pro děti,
ale pobaví se i dospělí, kteří doprovázejí své děti na
představení. Kdo by Ladovy pohádky neznal!

 Vstupné: 35 Kč/osoba

Čtvrtek 29. 11. 2007, 19.30 hod.
KINO – INTERVIEW
USA 2007, drama, 83 min. od 15 let, režie: Steve

Budčemi. Hrají: Sienna Miller, Steve Buscemi, Tara El-
ders. Všechno, co řeknete, může být a bude použito
proti vám. Drama o médiích, pravdě a celebritách.

Pierre, hrdý na svou kariéru politického novináře,
má dělat rozhovor s oblíbenou hvězdou amerických
televizních seriálů Katjou. Nepřipravenost a arogance

podivínského novináře naopak rozlítí zase Katju, a tak
se prazvláštní dvojice rozejde, aby se opět setkala
a pokračovala v interview, tentokrát v Katjině bytě.

Čtvrtek 29. 11. 2007, 10.00 hod.
DĚTSKÉ DIVADLO – NÁPAD MYŠKY TEREZKY
HRAJE DIVADLO MATĚJE KOPECKÉHO.
Je to příběh o přátelství lesních zvířátek a jejich po-

klidném životě, který se změní příchodem zlé a marni-
vé kozy Rozalindy. Ale nebojte se, vše dobře dopadne.
V této výpravné inscenaci je použito prostředků alter-
nativního divadla (herci, loutky, a hlavně mnoho písni-
ček). Vstupné: 35 Kč/os.

Čtvrtek 6. 12.2007, 19.30 hod.
KINO – DENNÍ HLÍDKA
Rusko, 2006, 130 min., akční fantasy thriller, titulky,

od 15 let, režie: Timur Bekmambetov, hrají: Konstantin
Khabensky, Mariya Poroshina, Vladimír Menshov. Před
dvěma lety dobyl film Noční hlídka, první díl fantasy
trilogie režiséra Timura Bekmambetova, celý filmový
svět. Tisíce fanoušků okouzlilo propojení moderní sci-
fi, fantasy a východních mytologií. Denní hlídka pokra-
čuje ve vyprávění příběhu o souboji Světlé a Temné
strany, který se odehrává v současném Rusku, ale
v podstatě i napříč celými dějinami civilizovaného svě-
ta.

Rezervace a ceny vstupenek:
• Ceny vstupenek na KINO představení, pakliže není

stanoveno v programu jinak, činí 80 Kč pro dospělého
a 60 Kč pro důchodce a studenty (pro uplatnění slevy
pro důchodce a studenty je třeba předložit příslušný
průkaz)

• Rezervace vstupenek nově na webu
www.klanovickeforum.cz, v KCB během akcí nebo te-
lefonicky na 604 288 076.

MASÁŽE
OD 26. 10. 2007 9.00 HOD.

JSOU V CENTRU SOC. SLUŽEB BĚCHOVICE
(DPS U sv. Anny) OPĚT POSKYTOVÁNY MASÁŽE

Objednávky na tel. č. 281 045 782, 775 204 100

Ceník prováděných úkonů :
Záda + šíje:  senioři 150 Kč ostatní klienti 180 Kč
Šíje:  senioři 70 Kč ostatní klienti 80 Kč
Masáž hýždí – výborná prevence proti bolesti kyčlí:    senioři 50 Kč

Celková masáž: jednotná cena 500 Kč
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BĚCHOVICE POPADESÁTÉ!

Dne 30. září 2007 se konal 111. ročník silničního
závodu Běchovice – Praha na 10 km a mezi účastníky
byl i pan Luboš Otčenášek, startovní číslo 863, který
se postavil letos na start popadesáté bez jediné pře-
stávky. Každý musí uznat, že to je výkon hodný obdi-
vu, protože i přes určité zdravotní potíže nemohl nepři-
jet, nepostavit se na startovní čáru a neběžet.

Běchovický závod je pro něj „srdeční“ záležitostí,
protože část svého života v Běchovicích žil. Rád se
sem vrací, protože tu měl a stále má příbuzné a kama-

rády. Souhlasil, že se s vámi podělí o svůj životní pří-
běh a velkou lásku ke sportu, a běhu zvlášť.

Narodil se v létě roku 1935 v Praze, ale jeho matka,
Marie (za svobodna) Kučerová, pocházela z Běchovic,
kde se narodila stejně tak jako její otec, Václav Kuče-
ra. Jeho rodiče se poznali také v Běchovicích, a to na
zábavě v hospodě U Rambousků. V dětství byl odlo-
žen do Běchovic k prarodičům a tetě se strýčkem –
manželům Bohatovým. Ti bydleli pod školou v Klikaté
ulici, nyní je to ulice Josefa Němce. „Strýček byl vý-
borný fotbalista a vedl mě ke sportu, stejně jako teta,
která byl členkou Sokola. A tak jsem již ve čtyřech
letech začal cvičit v Sokole Běchovice a dodnes se
pamatuji, kdo byl mým prvním cvičitelem. Byl to pan
Krauchr starší. V šesti letech, když jsem začal chodit
do školy, vrátil jsem se zpět do Prahy k rodičům. Kaž-
dou neděli jsem však jezdil do Běchovic a trávil zde
i prázdniny.“

Rozhodující mezník pro jeho sportovní zaměření byl
rok 1948, kdy mu bylo 13 let. V tom roce se konala
olympiáda v Londýně a tam Emil Zátopek vyhrál běh
na 10 km. Hned nato začal pan Otčenášek s kamará-
dem Antonínem Sedlickým chodit na Spartu běhat. Zde
měli několik trenérů, jedním z nich byl Míla Novák. Běh
mu prostě učaroval. V roce 1960 dokonce běhal na
Spartě 1. ligu na 5 km. S kamarádem Tondou prožili

mnoho sportovních i osobních zážitků a dodnes jsou
přátelé. Běželi spolu i několik maratonů a mnohokrát
Běchovice. „Ty letošní, mé padesáté, běžel kamarád
Tonda stále se mnou, bok po boku, protože věděl, že
mě bolí záda po operaci páteře.“

V roce 1953 šel Luboš Otčenášek opět bydlet do
Běchovic k příbuzným a bydlel zde i po vojně až do
sňatku, kdy si pořídil družstevní byt na Praze 6. „Od
roku 1997 bydlím na chatě v Broumech. Tam pořádáme
každoročně pochod na 10 – 20 km, a také Pochod kra-
jem Oty Pavla na Branov. Ten ale každý rok běhám“,
dodává s úsměvem.

Na levém snímku pan Luboš Otčenášek ukrajuje první metry letošního ročníku závodu
Běchovice. Na pravém je před startem 110. Běchovic v roce 2006.

Zde je alespoň částečný výčet jeho
sportovních aktivit:

Každoročně běhá závod Běchovice.
„Nejlepší Běchovice pro mě byly
v roce 1976, kdy jsem je zaběhl
v čase 38:45. Od roku 1970 běhám
různé běhy, z toho celkem 44 mara-
tonů, 30x Velkou Kunratickou, 10x
Běh na Městskou horu v Berouně.

V roce 1983 jsem se v Berouně
zúčastnil závodu Železný muž s cel-
kovým časem 16 hodin 20 minut, což
obnáší: plavání 3,8 km (2:13), 180
km jízda na kole (8:42) a 42 km běh
(4:25).“

Sportovní aktivita ho neopouštěla
ani v zimě, takže se zúčastnil:

4x Jizerská 50 km (běh na lyžích)
4x Po hřebenech Krkonoš 70 km (běh na lyžích)
2x Krušnohorská 50 km (běh na lyžích)
Výběr maratonů, které běžel:
Mezinárodní Vltavský maraton v roce 1970,
Coventry v r. 76 (MS veteránů – 2:57,40),
Berlín r. 77 ME, Hannover r. 79 MS veteránů, Košice a
Helsinky – ME v r. 80, Constanta v r. 81 – ME, Mnichov
v r. 91, Bonn r. 92, Paříž r. 93, Atény r. 94, Řím a Jung-
trav r. 95, New York v r. 96, Monaco r. 98, Insbruck.
V r. 1993 se účastnil Swiss Alpine marathon – 67 km a
Good La Plagne – 30 km.

Další zahraniční závody:
Celje – Logarska dolina 30 km
Valladolid r. 95 ME 10 km
La Valette r. 97 ME 10 km
Borneo Mt. Kinabalu r. 2000 21 km do vrchu
Kodaň – Mälmo 22 km
Závodů odběhal pan Luboš Otčenášek spoustu. Ale

to není číslo konečné, protože už nyní mluví o svém
51. startu od patníku s číslem 13, a to znamená další
Běchovice. Další Běchovice, které poběží za Sokol
Běchovice, tak, jak je běhal celých padesát let předtím.

Takže my všichni určitě rádi popřejeme panu Luboši
Otčenáškovi hodně sil do dalších startů a cílů!

Naďa Lážková
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Otevřený klub Mikrobus
pondělí 13.00 – 16.00 a čtvrtek 13.00 – 16.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org

„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

S TAV E B N I N Y  K R U T S K Ý
ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193 - 4, 724 790 791, 602 384 790

www.krutsky.cz  e-mail: stavebniny@krutsky.cz
!!! DOPRAVA AUTOMOBILEM MAN S HR ZDARMA !!!

**** AKCE LISTOPAD ****

 POROTHERM P+D, STROP A MALTA TM – SLEVA AŽ 25 % !!!
CIHLY HELUZ SUPERTHERM – SLEVA AŽ 30 % !!!
YTONG TVÁRNICE A PŘÍČKOVKY – SLEVA AŽ 15 % !!!
Tepelná izolace ORSIL, ISOVER a KNAUF – SLEVA 15 % !!!
KOMPLETNÍ KOMÍNOVÝ SYSTÉM SCHIEDEL – SLEVA 10%
NEUTRÁLNÍ SILIKON PRINCE COLOR – 2+1ks zdarma !!!
TÓNOVANÉ OMÍTKY A BARVY BASF, PRINCE COLOR, RELIUS – SLEVA 20% !!!
TÓNOVANÉ OMÍTKY A BARVY PRIMALEX – SLEVA 13% !!!

Tónovaní omítek a barev PRINCE COLOR, PRIMALEX A RELIUS na počkání
Rozvoz materiálu automobily 2x Man s hydraulickou rukou, VOLVO s HR, Liaz s HR
Kamionové dodávky po celé ČR
Kompletní zásobování staveb
Výpočet materiálu pro vaši stavbu, cenová kalkulace, individuální cenové nabídky

  Montáž střešních oken Velux – pro RD zdarma (5 % DPH)

! !  ZAJÍMAVÉ CENOVÉ AKCE A SLEVY – INFORMACE
NA WWW.KRUTSKY.CZ nebo v PRODEJNĚ STAVEBNIN ! !

PRONÁJEM PARKU

Tak takhle velkou radost z vyhraného kola měla Natálka Synko-
vá, když si ho přebírala po závodech od pořadatelů Mladých Bě-
chovic.

MČ Praha-Běchovice hodlá pronajmout pozemky,
které jsou situovány při komunikaci Českobrodská
v Běchovicích II.
Podmínky záměru:
– Bude vybrána nejvýhodnější nabídka MČ na proná-

jem a údržbu parkového areálu včetně arboreta.
– Vytvoření dvou pracovních míst do prosince 2007

a držet je po dobu udržitelnosti projektu.
– Udržování smluvních vztahl minumálně po dobu udr-

žitelnosti projektu.
– Součástí předpokládané nabídky bude návrh smlou-

vy.
Vyjádření k výše uvedenému záměru mohou obča-

né předložit na ÚMČ Praha-Běchovice.
Nabídky zájemci osobně předají v řádně zalepené

obálce s označením: „Pronájem Park Běchovice 2006
– zeleň“  do 12.00 hodin dne 2. 11. 2007.

Bližší informace na www.praha-bechovice.cz
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VYROBENÉ DÁRKY POTĚŠÍ

Škola v říjnu
• Realizaci multimediální

učebny zeměpisu se nám díky
velkorysému sponzorskému
daru paní Sýkorové podařilo
uskutečnit ještě v tomto měsí-
ci. Za celou školu i žáky upřím-
ně děkuji. V učebně tak máme
počítač připojený k internetu

a k vnitřní školní síti, dále dataprojektor, díky kterému
může vyučující vše, co má na počítači, promítnout na
plátno. Třída je také ozvučena, takže ji lze využít i pro
pouštění naučných filmů a prezentací. Tato moderní
technika je využívána denně.

• Českým školstvím hýbe modernizace. Velkým té-
matem je autoevaluace školy (česky bychom řekli se-
behodnocení školy). My jsme po dlouhém rozvažování
zvolili možnost nechat si sebehodnocení školy vypra-
covat externí firmou Scio, která s tím má největší zku-
šenosti. Šetření proběhlo formou dotazníků, které vy-
plňovali rodiče, žáci i všichni učitelé a otázky se týkaly
jak atmosféry ve škole, tak vzdělávacích cílů a cest,
jak jich dosáhnout. V době, kdy píši tyto řádky, nevím,
jak naše škola dopadla. Ale už teď vám mohu slíbit, že
se se všemi podněty ke zlepšení naší školy budeme
poctivě zabývat – máme ambice a chuť být nejlepší
školou svého typu v okolí.

• Žáci jsou již rozkoukaní a my už tradičně rozjíždí-
me projekty – každý žák druhého stupně si zvolí téma
(zadávají učitelé, ale jsou i volná témata), na které vy-
pracuje práci a ukáže, že si umí informace vyhledat,
utřídit, zpracovat je, a nakonec i prezentovat. A na jaké
projekty se můžeme těšit toto pololetí? Tak například
Tvorba školního časopisu, Normální je nekouřit (anke-
ta, grafy…), Osudy českých Židů za války, Recitujeme
a zpíváme s obrázky, Výroba pomůcky na tektoniku,
Měření spotřeby energií nebo Co chutná Španělům a
Francouzům. Minimálně na poslední téma se pokusím
dostat se do hodnotící komise…

• Minulý Život Běcho-
vic zhodnotil Mladé Bě-
chovice z pohledu aktiv-
ních sportovců – běžců.
Protože bylo již po uzá-
věrce, dovolte, abych se
na chvilku vrátil a zhod-
notil akci ze svého po-
hledu. Rád bych poděko-
val všem pořadatelům –
jak těm dospělým, tak
hlavně dětem. Z asi 90
dětí druhého stupně při-
šlo pomáhat 25, to je
více než čtvrtina, a dál
musím připočíst i několik prvostupňáků, kteří připravo-
vali trať. Díky, moc si toho vážím, bez vaší pomoci
bychom závod pořádat nemohli.

• Jako ředitele školy mě těší, že řada mých kolegyň
se rozhodla si ve svém volném čase doplnit vzdělání
studiem cizího jazyka – čtyři studují angličtinu a jedna
navíc francouzštinu. Z vlastní zkušenosti vím, jak cen-
né je vyzkoušet si výuku z druhé strany a zkusit si být
zase žákem. Mne osobně to vedlo k přehodnocení
mnoha názorů a postojů. A tak držím kolegyním palce,
ať jim to jde na samé jedničky.

• Rodičům připomínám, že v úterý 12. listopadu se
uvidíme na třídních schůzkách – první stupeň od 16.30,
2. stupeň od 17.00 hodin. Na třídních schůzkách si
mimo jiné zvolíte svého třídního důvěrníka pro jednání
s vedením školy. Své podněty k práci školy lze také
podávat prostřednictvím vašich zástupců ve školské radě
– paní Santolíkové (4. a 5. třída), Hlinomazové (5. třída) a
Bartošové (7. třída). Vaše názory jsou pro nás důležité.

Krásné podzimní dny vám za školu přeje
Jaroslav Svátek

Neposeda, o. s., a otevřený klub Mikrobus vás zvou
na velkou (předvánoční) výtvarnou dílnu v sobotu
10. listopadu od 14 do 17 hodin v obou klubovnách o. s.
Neposeda, Českobrodská 1, Praha-Běchovice.

Přijďte si vyzkoušet různé výtvarné a řemeslné tech-
niky, jako třeba batikování, savování, tisk na textil, drát-
kování, výrobu šperků z korálků, ozdoby z včelího vos-
ku, aranžování…

Můžete se přijít jen podívat či posedět u čaje. Máte
možnost přispět k vytvoření příjemné inspirativní at-
mosféry, a pomoci nám tak vytvořit místo pro společ-
né setkávání.

Jakékoliv malé občerstvení, které přinesete na spo-
lečný stůl, je vítáno! Čaj nabízíme zdarma.

Chcete-li pomoci s programem či si otevřít vlastní
dílničku, kontaktujte: S. Rendlová (tel. 723 504 252).

Amatérští hudebníci by byli přínosem.

Ve školní družině si děti připravily na odpoledne pravý táborák.
Nejen že si u něj opékaly špekáčky, ale společně si zazpívaly
za doprovodu Lucie Kolomazníkové

Startovní kancelář bez žáků ško-
ly si nikdo nedovede představit.
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VÝSLEDKY IN-LINE BĚCHOVICE

Na závod In-line Běchovice bylo letos vydáno cel-
kem 133 čísel. Dětí do 15 let startovalo 46. Ve věkové
kategorii od 15 do 25 let bylo 10 mužů a 11 žen, závod-
níků ve věku od 25 do 45 let bylo 51 a nad 45 let závo-
dilo 15 borců. Nejstaršímu bruslaři bylo 71 a byl jím
pan Mečíř z Trutnova.

Pořadí v cíli:
1. Martin Jirsa, start. číslo 360
2. Miroslav Pražma, start. číslo 304
3. Tomáš Havel, start. číslo 306
4. a zároveň 1. žena v cíli Jana Hroudová, start.
      číslo 317.
První kočárek dopravila do cíle Dominika Platilová

s Lukáškem, start. číslo 386, druhý dojel kočárek říze-
ný Naďou Špačkovou s Jarouškem, start. číslo 410.

Sponzoři jízdy In-line Běchovice:
Coca cola Beverages, Nivea, Vizard, s. r. o. – medovní-

ky, JRSK, s r. o., – Jirásek, ÚMČ Praha-Běchovice,
ÚMČ Praha 14 a TJ Sokol Běchovice.

Jelo se i letos za vymodleného nádherného počasí
tzv. babího léta! Do cíle nedorazili 2 bruslaři. Nikdo
z bruslařů nebyl ošetřen. Předpokládám, že tedy nebyl
cestou žádný! Všichni bruslaři dostali v cíli balíček od
sponzorů a vylosovaní pěknou cenu z tomboly. Potlesk
při vyhlašování byl grandiózní!

Poděkování patří všem, kdo tuto akci připravili a or-
ganizovali:

Mgr. Jaroslav Svátek, MUDr. Jana Nožičková, Jola-
na Kopejsková, Vlaďka Stejskalová, Renata Hejduko-
vá, Milan Sedláček, Andulka Sedláčková, Vlaďka Bu-
kovcová, Monika Kafková, Tomáš Kafka, Kristýnka
Stejskalová.

Ivana Kafková, ředitelka závodu

Od října začaly fungovat naše „tvořivé dílny“ – pří-
jemně jsme si popovídali u šálku dobrého čaje v Kubo-
vě čajovně, vyráběli jsme zvířátka z drátků a papíru na
výtvarné dílničce Týny. Užili jsme si i ostatní programy.
V listopadu budeme mít opět otevřeno:

    pondělí 13.00 – 16.00 hod.
    čtvrtek 13.00 – 16.00 hod.
I nadále budou kluby rozděleny na dvě části – první

část je určena na volné hraní, zejména pro děti do dva-
nácti let. Druhá část nabízí volnočasové aktivity for-
mou tvořivých „dílen“, na jejichž programu se mohou
děti spolupodílet. Snažíme zvát i různé hosty, pořádat
diskusní kluby, ankety apod. Účastnit se mohou i děti
starší, zejména v roli pomocníků. Vítáme spolupráci
i podněty ze strany veřejnosti. Po klubech, v době mezi
16 – 17 hod., si mohou děti domluvit individuální ná-
vštěvu, kdy si mohou popovídat o svých problémech.

Jednou měsíčně chystáme jednodenní víkendovou
akci – program bude zveřejněn s předstihem nebo ho
najdete na www.neposeda.org

Program „dílen“ listopad 2007 (začátek vždy
v 14.30 hod.):
pondělí 5. 11. – čajovna s Kubou + diskusní klub
čtvrtek 8. 11. – anketa po Běchovicích na téma
Jak trávíte svůj volný čas?
pondělí 12. 11. – výtvarná dílna s výrobou lampiónů
čtvrtek 15. 11. – náš host MVDr. M. Hod nám předvede,
jak zvířata léčí a přivede na to své pejsky
pondělí 19. 11. – opět čajovna s Kubou, tentokrát si
k tomu ještě zahrajeme nějaké „přemýšlivé“ hry
čtvrtek 22. 11. – klub odpadá z důvodu vzdělávání
zaměstnanců
pondělí 26. 11. – Ivana a její Tajemné příběhy
čtvrtek 29. 11. – sportovní a pohybové hrátky s Andreou
a Kačkou

Rádi bychom se s vámi podělili o radost ze společ-
ného setkávání a tvoření, proto chystáme na 10. lis-
topadu velkou výtvarnou dílnu pro všechny obyvatele
Běchovic i okolí. Podrobnosti najdete na plakátcích či
na našem webu. Těšíme se na vás!

TVOŘIVÉ DÍLNY

Do cíle v Kyjích dojeli všichni přihlášení a spokojeně čekali na
vyhodnocení závodu.

Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

Zpracování fotografií z negativu
i příjem digitálních nosičů.

Výdej zakázek zaslaných
internetem na adresu www.fotostar.cz

Zadejte číslo sběrny 45129

Kalendáře, fotoknihy, dárkové předměty.
Informace na tel.: 606 481 222

Výdej zakázek po dohodě!
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Jiří Klůna

Zastupitelé se odmítají vyjadřovat pro náš zpravodaj

 ZASTUPITELÉ MČ PRAHA-BĚCHOVICE

Občanské sdružení Neposeda nabízí Vzdělávací
a poradenský program.

Projekt je určen pro maminky či tatínky na rodičov-
ské dovolené, ale i po ní, kteří se během půl až jedno-
ho roku chystají zpátky do zaměstnání a chtějí si oprá-
šit anebo získat nové dovednosti, aby obstáli při hle-
dání nového zaměstnání i v něm. Projekt je určený
osobám s trvalým pobytem na území hl. m. Prahy, pře-
devším ze správního obvodu Praha 21. Připravené pro
vás máme:

1. Bezplatné blokové kurzy, které probíhají vždy od 9.00
do 12.30 hodin:
• Jak na návrat do zaměstnání
První část bude o sebepoznání a o odbourání obav
z neznámého. V druhé části se dozvíte, jak zvládnout
pohovor a jak se na něj dostatečně připravit od lektorky
z personálně poradenské společnosti Business
Development, s. r. o.
pondělí 5. 11., úterý 6. 11., středa 7. 11., pondělí
12. 11., úterý 13. 11. a čtvrtek 15. 11.

• Trénink komunikačních dovedností
Zaměřeno na sebeprezentování, techniky asertivního
jednání a nonverbální komunikaci. Vše je spojeno s vi-
deotréninkem.
pondělí 19. 11., úterý 20. 11., středa 21. 11., pondělí
26. 11., středa 28. 11. a čtvrtek 29. 11.

• Práce s počítačem a internetem I.
Zaměřeno na praktickou obsluhu Word, Excel, internet
+ jiné aplikace.
pondělí 3. 12., středa 5. 12., pondělí 10. 12., středa
12. 12., pondělí 17. 12. a středa 19. 12.

• Anglický jazyk
Obnovení dosavadních znalostí a rozvoj konverzač-
ních schopností.
úterý 4. 12., čtvrtek 6. 12., úterý 11. 12., čtvrtek
13. 12., úterý 18. 12. a čtvrtek 20. 12.

Můžete si vybrat libovolný počet kurzů a po úspěš-
ném absolvování jednotlivého blokového kurzu získá-
te osvědčení.

2. Bezplatné odborné sociální poradenství spojené
především s návratem do zaměstnání – během i po
absolvování kurzu. Možnost využití podpůrných slu-
žeb – dohled nad dětmi předškolního věku v průběhu
programu.

Bezplatné vzdělávací programy a poradenství se
konají v prostorách Nízkoprahového klubu Autobus,
Českobrodská 1, 190 11, Praha-Běchovice.

Těšíme se na vás
Melanie Zajacová, předsedkyně sdružení

Věra Jílková, sociální pracovník (tel. 739 491 633)
vera@neposeda.org, http://www.neposeda.org/vpp

Každý měsíc se vám redakční
rada Života Běchovic snaží přiná-
šet rozhovory s našimi obecními
zastupiteli. Obecní zastupitel je dle
mého názoru osoba zastupující ob-
čany v kontaktu s veřejnou správou
a administrativou nebo zprostředko-
vávající názory občanů. Obecní
zastupitel je volen občany a na zá-
kladě volby občanů vykonává svou
funkci. Život Běchovic je zase mé-
dium, které zveřejňuje názory jak
občanů, tak i právě obecních za-
stupitelů, popisuje dění v obci apod.
A to vše dělá formou článků, rozho-
vorů nebo reportáží. Proto nechá-
pu, proč někteří zastupitelé odmí-
tají možnost sdělit svůj názor pro-
střednictvím zpravodaje, a dostat ho

tak k občanům. Zpravidla se odvo-
lávají na špatný stav časopisu.
Když by ale mohli uveřejnit svůj

názor veřejně, seznámit s ním ostat-
ní občany, a dát tak třeba najevo
svůj nesouhlas, odmítají rozhovor.
Výjimku netvoří po Petru Požárkovi
a Michalu Jiříkovi ani Jiří Klůna.

Mluvil jsem s panem Klůnou po
telefonu a bylo mi hned na začátku
řečeno, že vzhledem ke kvalitě člán-
ků v současném Životě Běchovic
nechce dávat žádné rozhovory. Bo-
hužel tedy ani tentokrát neposkyt-
nu rozhovor s obecním zastupitelem
a předám vám pouze několik infor-
mací týkajících se zvolení a půso-
bení pana Klůny.

Jiří Klůna působí na úřadě jako
člen zastupitelstva a jako předseda
finančního výboru. Je členem ODS.
Do obecního zastupitelstva byl zvo-
len 7,24 % hlasy, což v absolutních
hodnotách tvoří 407 hlasů.

Adam Lázenský
zdroj: www.volby.cz

VZDĚLÁVACÍ PROGRAMY

Klub malý Neposeda pro rodiče s dětmi
úterý 10.00 – 12.00 a pátek 10.00 – 12.00

Českobrodská 1, Praha-Běchovice
www.neposeda.org

14



Je zřejmé, že prostého občana netrápí bezprostřed-
ně závažná hospodářská trestná činnost či různé for-
my organizovaného zločinu, které způsobují značné
škody. Především je to běžná pouliční kriminalita, jež
se dotýká každého z nás v konkrétním životě. A právě
krádeže mezi tyto formy kriminality patří.

Jako příklad lze uvést nepříjemnou událost, která
se přihodila šedesátileté ženě z devátého pražského
obvodu. Ta si před několika dny vyrazila na nákupy,
aby doplnila domácí zásoby. Při horlivém nakupování,
obtěžkána nákupní taškou a kabelkou, bedlivě vybí-
rala zboží z regálů a kladla je do nákupního vozíku.
Po nějaké době si obě osobní zavazadla odložila do
vozíku, který měla stále při sobě, aby si tak uvolnila
ruce pro snadnější manipulaci se zbožím. Dle její vý-
povědi měla žena kabelku i tašku stále na očích. Ne-
mohlo se proto nic překvapivého stát. Nakupování šlo
rychleji a pohodlněji. A přece. Podcenění dané situace
a chvilkové nepozornosti nakupující paní využil kolem-
jdoucí nenechavec. Překvapená žena tak zůstala ve
vteřině stát mezi regály obchodního střediska pouze
s nákupem uloženým ve vozíku. Obě osobní zavaza-
dla byla pryč včetně peněženky s hotovostí 9500 Kč,
osobních dokladů a dalších osobních věcí. Z pohodl-
ného nákupu se tak díky její lehkovážnosti stala trau-
matizující událost.

Na policejní služebně pak policisté musí opakovaně
vysvětlovat poškozeným příčiny, proč právě oni se stali
oběťmi tohoto druhu trestné činnosti.

Jak tedy předcházet takové roli? Zejména je nut-
né si uvědomit, že zde platí staré české přísloví: „Pří-
ležitost dělá zloděje.“ Proto je důležité prvotně nepod-
ceňovat danou situaci, a nevytvářet tak živnou půdu
pro takové nenechavce.

Podstatou této kriminality je skutečnost, že zákaz-
ník se zaměří v inkriminovanou chvíli na vlastní směr
nákupu a jeho viditelnost potenciálního pachatele krá-
deže se v tu chvíli pohybuje pouze okolo 30 procent.

Přes stále se zlepšující elektronické prostředky pre-
vence, umístěné v daných provozovnách, není jedno-
duché předvídat z chování nakupujících budoucího
pachatele, či jej dokonce odhalit.

I oznamování očitých svědků je spíše výjimkou.
Mezi pozitivní faktory ochoty svědčit patří zejména
větší hodnota odcizeného zboží. Charakter oběti, kdy
poškození nese konkrétní osoba a nikoliv majitel ob-
chodu. Místo činu, tedy především při menším počtu
přítomných. Veřejné informace podporující ochotu po-
moci a zevnějšek pachatele, především jde-li o draze
se oblékající osobu.

Z těchto ukazatelů je zřejmé, že oznámení očitého
svědectví a případné zadržení pachatele ještě na mís-
tě činu bývá ve velkých hypermarketech, a především
pak v době velkých nákupů, skutečně ojedinělé. Proto

se tato trestná činnost stává pro mnohé skutečně vel-
mi vhodným prostředkem a zdrojem snadného příjmu.

Blíží se vánoční nákupní horečky. A proto apeluji na
všechny, kteří chtějí prožít tyto svátky jako skutečné
chvíle pohody, lásky a rodinného štěstí, dodržujte zá-
sady bezpečného chování. Nevytvářejte svou lehko-
vážností vhodnou situaci pro zmíněné nenechavce,
a nevystavujte se tak zbytečně roli oběti krádeží.

nprap. Bibiana Fuchsová

JAK ZABRÁNIT KRÁDEŽÍM

Lacina – Koubský
Praha 9-Újezd nad Lesy,

 Chmelická 556

Korespondenční adresa:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Chmelická 556
PSČ: 190 16

ELEKTROINSTALACE DO 1000 V

rodinné domy * bytové jednotky
dílny * průmyslové rozvody
kanceláře * el. revize zařízení
přihlášky PRE a STE    *   hromosvody
rekonstrukce bytových jader
slaboproudé rozvody:
DT, STA, ST, počítačové sítě
přípojky NN do 400 V
opravy a havárie kabelů a el. zařízení
výroba rozvaděčů NN

tel./fax: 281 970 344
tel. privát: 281 972 632
mobil: 603 413 202 Vladimír Lacina
mobil: 605 771 056 Jiří Koubský

e-mail: lacina-koubsky@cbox.cz
www.lacina-koubsky.cz

Sdružení elektro
Elektroinstalace

Kancelář firmy:
Praha 9-Újezd nad Lesy
Sulovická 1234
Areál Stavebniny STAKO

Tyto ženy, které cvičí pravidelně, vědí dobře, proč stojí za to dva-
krát týdně se trochu zapotit. Pohyb je důležitý v každém věku jak
pro naše klouby a svaly, tak pro naši psychiku. Zveme i ostatní
ženy k příjemnému strávení volného času v naší běchovické tě-
locvičně. Cvičíme při hudbě s náčiním i bez a odměnou za radost
z pohybu je pocit uvolněnosti a vyrovnanosti.
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(Dokončení z minulého čísla)
Cévní mozková příhoda je závažné a rozšířené civi-

lizační onemocnění, které se vyskytuje ve dvou podo-
bách. Ve zhruba 80 procentech případů se jedná o moz-
kový infarkt a ve zbylých 20 procentech o mozkové
krvácení. Mozkový infarkt vzniká podobně jako srdeč-
ní infarkt uzávěrem tepny. Důsledkem je, že mozková
tkáň přestává být zásobována krví a rychle odumírá.
Každou minutu zemřou až 2 miliony buněk. Poškoze-
ní, které vzniká, je obvykle těžké a často trvalé.

Nejčastější příčinou mozkové příhody je civilizační
onemocnění ateroskleróza. Na jejím vzniku mají hlav-
ní podíl vysoký krevní tlak, cukrovka, vysoká hladina
cholesterolu a nevhodná životospráva: kouření, nadvá-
ha, nadměrná konzumace alkoholu a další. Ateroskle-
róza vede buď k ucpání mozkových cév aterosklero-
tickými pláty, na kterých vzniká krevní sraženina (moz-
kový infarkt), nebo k zeslabení stěny tepny a následně
jejímu prasknutí (mozkové krvácení).

Projevy cévní mozkové příhody
Náhlá slabost, necitlivost a porucha hybnosti tváře, horní
a dolní končetiny na jedné polovině těla:
– brní vás tvář nebo úplně ztuhne – nemůžete se usmát,

zapískat, polykat.
– neovládáte svou ruku, je jako bez citu a vypadávají

vám z ní věci.
– vaše dolní končetina vás přestane poslouchat nebo

podklesává při chůzi.

Náhlá nerozhodnost, potíže s mluvením nebo poro-
zuměním:
– špatně se vyjadřujete, hledáte slova, je vám špat-

ně rozumět nebo nerozumíte okolí
– špatně se vám píše nebo čte

Náhlá porucha zraku:
– náhlé rozmazané vidění nebo ztráta zraku
– týká se jednoho nebo obou očí najednou. Někdy

se vidění zdvojuje.

Náhle vzniklé problémy s chůzí nebo závratě:
– ztratíte rovnováhu, nejste schopni chůzi koordino-

vat.

Náhlé silné bolesti hlavy bez zjevné příčiny:
– náhlá bolest hlavy, která někdy přechází ve ztuh-

lost krku.

Projevy cévní mozkové příhody nejsou obvykle
provázeny bolestí, což je také jeden z důvodů, proč
jsou počáteční příznaky tohoto onemocnění často
podceňovány. Nemocní nejsou často schopni sami
rozeznat závažnost svého stavu, a jsou proto odká-
záni na to, že příznaky CMP rozeznají jejich blízcí,
kolegové či kolemjdoucí. A není to vůbec těžké!
Test, aneb jak rychle poznat cévní mozkovou přího-
du:

   Tvář. Požádejte nemocného, aby se usmál, zapískal
a ukázal zuby. U člověka s iktem dochází k poklesu
ústního koutku. Pokud se nemocný usměje, ústní kout-
ky nebudou symetrické.

Ruce. Požádejte nemocného, aby natáhl ruce před
sebe a otočil je dlaněmi dolů. Ochrnutá ruka obvykle
rychle klesá.

Řeč. Požádejte pacienta, aby řekl jednoduchou větu.
Člověk s cévní mozkovou příhodou toho není schopen
nebo bude slova komolit.

Tyto příznaky mohou být i jen krátkodobé a mohou
odeznít do několika minut. I v těchto případech je však
zcela nezbytné rychlé ošetření, neboť riziko vzniku ná-
sledné závažné cévní mozkové příhody je velmi vysoké!

Linka 155 – první krok k záchraně
Pokud pozorujete tyto příznaky, okamžitě zavolejte

Zdravotnickou záchrannou službu na telefonním čísle
155. Zdravotnická záchranná služba stabilizuje životní
funkce pacienta a podle situace podnikne kroky, které
zabrání dalšímu poškozování mozku. Protože účinná
pomoc může být poskytnuta pouze v prvních hodinách,
musí být pacient rychle dopraven do nemocnice na spe-
cializované neurologické pracoviště, kde mu je poskyt-
nuta komplexní zdravotnická péče.

Bližší informace poskytne:
Doc. MUDr. Jiří Bauer, CSc.,

Markéta Němcová, Markéta Ostřížková
tel.: 234 124 112, 224 965 12, 606 353 384

e-mail: marketa.nemcova@amic.cz,
jiri.bauer@lf1.cuni.cz, marketa.ostrizkova@amic.cz

CO JE MOZKOVÁ PŘÍHODA

      SÍDLO FIRMY
      PRAHA 10-DUBEČ

PLASTOVÁ OKNA,
      ŽALUZIE, TĚSNĚNÍ

OTEVŘENO:
PO – ČT: 8.00 – 17.00
PÁTEK: 8.00 – 12.00

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU
V NAŠÍ PROVOZOVNĚ SE VZORKY

TEL.: 272 703 018 AREÁL VÚ BĚCHOVICE
MOBIL: 602 780 346 PODNIKATELSKÁ 539
WWW.AKPA.CZ PRAHA 9-BĚCHOVICE
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BlahopřáníBlahopřáníBlahopřáníBlahopřáníBlahopřání
a poděkovánía poděkovánía poděkovánía poděkovánía poděkování

Zastupitelstvo Městské části Praha-Bě-
chovice a redakční rada Života Běchovic
blahopřeje všem spoluobčanům, kteří se
dožívají v měsíci listopadu 2007 význam-
ného životního jubilea, a přeje jim pevné
zdraví do dalších let.

Autoři fotografií uveřejněných v tomto čísle:
Radka Žaloudková (4), Josef Matějka (1), Jan Jech (6),
Milena Holečková (1)

Místní knihovna v Běchovicích
úterý 9 – 12, 15 – 18 a čtvrtek 12 – 18

www.praha-bechovice.cz/knihovna

Život Běchovic – vydává Úřad MČ Praha-Běchovice * E-mail: podatelna@praha-bechovice.cz * tel.: 281 932 223 * www.praha-bechovice.cz
Šéfredaktor Jan Jech * Redakční rada: Ing. J. Santolík, PhDr. M. Bubníková, K. Kuková, A. Lázenský, Z. Púčeková * E-mail: zb@jechsoft.cz.
Dáno do tisku 22. 10 2007 * Povoleno NVP – č.j.kult.-3-2255/77. * Za obsahovou a názorovou stránku článku odpovídá jeho autor.
Redakce děkuje za pochopení, že některé texty je třeba upravit nebo zkrátit * Sazba a tisk – BETIS, spol. s r. o. * Příspěvky přijímáme
do 15. každého měsíce.* Inzerci je možno projednat na ÚMČ Praha-Běchovice. * Do všech domácností Běchovic ZDARMA. * Náklad 800 ks.

Děkuji ÚMČ Praha-Běchovice za blahopřání a dá-
rek, který mi předala paní J. Svobodová u příležitosti
mého životního jubilea.

                                  Marie Vítovcová

Vážení čtenáři!
Tentokrát v uvedeném seznamu knih nejsou knižní

novinky, ale knižní tituly, které jste dosud nevrátili do
knihovny. Věřím, že si seznam prohlédnete a podíváte
se do svých osobních knihovniček, zda v nich není
delší dobu půjčená kniha z naší knihovny. První upo-
mínky budu psát až těm, kteří nebudou reflektovat na
mou výzvu. Chtěla jsem ukončit práci na označení
všech knih příslušnými kódy k 30. 9. 2007. Jak vidíte
na délce seznamu, musím termín posunout, protože
někteří z vás dosud nevrátili i delší dobu půjčené kni-
hy.

Vraťte vypůjčené knihy, které nejsou označeny kódy,
v nejbližším možném termínu.

 V seznamu jsem neuveřejnila ani vaše čísla čtenář-
ských průkazů, ani vaše jména. Jsem přesvědčena,
že to není nutné a že mi dobrovolně vyhovíte, abych
mohla převod knihovny na počítačový program Clavi-
us se ctí dokončit. Děkuji těm, kteří knihy už vrátili
nebo v nejbližší době vrátí.

Věra Santolíková, knihovnice

C. Maierová Lenosti... buď pozdravena
A. Brasharesová Sesterstvo putovních kalhot
D. Burnie Dinosauři – malá ilustrovaná

encyklopedie
B. Small Půvabná vévodkyně
P. Watt Ve stínu kletby
E. S. Gardner Případ lenivého milence

Případ nastražené návnady
E. Colfer Supervědátor
D. Francis Smrtící zkouška

V šachu
R. Goscinny Asterix a Olympijské hry
M. Welsh Používáme Linux
B. Hofman Ringo Star
M. Eckhart Mistr Eckhart a středověká

mystika
V. Páral Milenci a vrazi

Prima sezóna
Soukromá vichřice,
Mladý muž a bílá velryba

N. Robertsová Klíč světla
L. Oliver Hercova zpověď
B. McDonaldová Co život dal a vzal

Vejce a já
M. Šimek Návštěvní den

u Jiřího Grossmanna
R. John Memento

F. Nepil Dobré a ještě lepší jitro
G. Stendhal Červený a černý
T. Haroun Schůzky s ďáblem
A. Lindgrenová Svěřte případ Kallovi
R. Goscinny Asterix a Olympijské hry
J. Murphy Moc podvědomí 2
B. Hrabal Perlička na dně
K. R. R.Tolkien The Hobbit – v anglickém jazyce
E. T. Seton Blesk
G. Simenon Sedm křížků a jeden ministrant
G. Cesbron Pařížská neviňátka
D. Naik Internet, standardy a protokoly
M. Dressler Programovací jazyky GNU
A. E. Poe Havran
J. M. Cain Pojistka smrti
B. Marchal XML v příkladech

VRAŤTE ZAPŮJČENÉ KNIHY

Arogance a síla mohou získat
nadvládu a kontrolu,
ale nikdy nezískají akceptaci a respekt.

(Management Series: „Manners“)
Lyfayette Ronald Hubbard
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